

Referat - stiftende generalforsamling - Haralds Følge

Dato: 28/09/2016

Referent: Nikolaj Ingemann von Holck

Deltagere: Michael Staal-Olsen, Malthe Karbo, Nicolas Arnvig, Anders Munch, Tommas, Lasse P, Rolf S., Pelle, Sofie Volder, Nikolaj Simling, Eigil, Nikolaj Ingemann von Holck. Mads Møller, Stefan Rasmussen. Kristian

Michael indleder med en anekdote om Søren Knudby og matematikkassen. Søren spurgte, om Michael ville tage over med at håndtere pengene. Penge som traditionelt har været brugt til at afholde fester m.v. Michael sagde ja, men syntes dog at det var lidt upraktisk at have så mange kontanter liggende i sit skab.

Lasse: Hvor mange penge er der? ← første spørgsmål!

Michael: Der er sammenlagt ca. 20.000 kr. Der er endvidere alle de penge, som rusvejlederne råder over, dvs. Ca. 30.000.

Michael: Det ville jo være smart at have dem liggende på en konto, og for at have dem liggende på en konto, skal man være en entitet. Samtidigt ville det også være smart med en forening, hvis matematikerne gerne vil samle sig, og tage initiativ til projekter, som ikke findes endnu. Det kunne også være studenterpolitiske ting.

Samtidigt ville det også åbne op for at understøtte MobilePay by Danske Bank. Michael har også på matematikkassens vegne investeret i en kreditkort-læser, som kan kobles op på kontoen (2.75% i gebyrer).

Dette har så nogle administrative følger, idet der skal laves momsregnskab m.v.

Simling: Skal man ik' kun lave momsregnskab, hvis man vil have moms tilbage.

Michael: Jeg er ikke helt sikker. Under alle omstændigheder skal der nok ikke laves skatteregnskab.

Michael: Michael så gerne, at der var et fikseret antal i bestyrelsen, fx 5, så den ikke vokser sig for stor og ikke er i stand til at tage beslutninger. Desuden hører jeg til institutmøder, at instituttet gerne ville have nogen, de kunne få fat i.

Rolf: Skal fagrådet ikke det?

Michael: Mit udgangspunkt er at starte i det små. Starte med noget socialt. Fagrådet kunne da komme med på sigt.

Mads Møller og Stefan Rasmussen deltager nu i mødet. (har øl med!)

Lasse: Skal der på længere sigt lægges flere ting ind under organisationen, fx rusvejledere og Matematikrevyen.

Michael: Jeg ved ikke med revyen, men ift. Rusvejlederne, så ja. Jeg omformulerer lige: Foreningen er tænkt som en paraplyorganisation, hvor ting kan lægges ind under, således at de ikke skal stå for at det administrative bøvl. Fx kan jeg huske, da jeg var rusvejleder, at det var svært at låne penge til visse drikkevarer. Dette ville blive lettere, hvis man kunne låne disse midler fra Haralds Følge.

Michael: Nu vil jeg også nævne ulemperne, som jeg dog synes ikke overvejer fordelene. Først og fremmest skal der laves et regnskab. Men dette vil også give et overblik over, hvordan pengene flyder rundt. Dernæst skal medlemskab veldefineres. Skal man have medlemskort som på Caféen? Eller bare sige, at alle matematikere er medlemmer – men det ved jeg ikke, om er muligt.

Simling: alle studerende er, så vidt jeg ved, medlem af studenterrådet. Så det burde være muligt.

Michael: Måske man også kunne bruge MUHs kartotek. Den sidste ting: Man skal også sørge for, at det ikke er én ting, som kan trække alle foreningens midler, så der ikke er andre initiative, som kan modtage midler.

Mads: Jeg afbryder lige: 6 kr./øl Til 41 29 33 94 (Mads). Jeg sender lige lidt kage rundt. 0kr/stk. kage

Michael: Der er gebyr på 2.75% ved brug af dankort-maskinen.

Michael: Det startede selvfølgelig i det små, men ad åre skulle det gerne udvikle sig til noget større.

Stefan: Ville der være nogen driftsomkostninger?

Michael: Godt spørgsmål. En foreningskonto hos danske bank koster 25kr. Om måneden. Andre ting: Telefon nr. Jeg har set steder, hvor man kan få et sim-kort til 10 kr/måned. Og til sidst en hjemmeside. Det er de faste omkostninger. Det smarte ved dankortmaskinen er, at det kun koster lineært af vores aktiviteter.

Stefan: ZFC har en officiel medlemsliste?

Michael: Jeg tænker, at vi kører med en løsning nu, og så kan vi bare ændre vedtægterne, hvis noget ikke fungerer. En anden ting er, at vi som forening har meget lettere ved at søge om midler fra andre, herunder instituttet.

Rolf: Måske symbolsk beløb for at blive medlem?

Michael: Hvis I kigger på udkastet til vedtægterne, så kan man se, hvem jeg havde tænkt, skulle kunne blive medlem. Det tænker jeg er dækkende, men hvis en formulering er tvetydigt, kan vi ændre på det senere

Rolf: Hvad med Aktuar og Mat-øk

Michael: Måske på længere sigt, men de har vist deres egen foreninger. Måske de slet ikke vil være med.

Mads: Men så er det måske svært at give midler til Matematikrevyen.

Sofie: Hvis vi har vores, og de har deres. Dette ville gøre, at samarbejdet omkring Gallen ville blive letter, hvis det var separat.

Stefan: Det ville også være mærkeligt, hvis rusvejlederne og mat-only festerne, så skulle have midler. Så jeg tænker, at det giver bedst mening, hvis det er adskilt.

Michael: Tag fx Gamma. Katja Thorsen har foreslået mig, om det ik' bare kunne lægge ind under Gamma. Det har jeg dog ikke lyst til, men man kunne måske samarbejde med dem.

Michael: Vi har en Facebook-side, hvor referatet kommer op. Jeg tænker at registrere foreningen på virk.dk snarest.

Michael: Jeg vil gerne stille op til bestyrelsen.

Lasse: Vi skal have en formand, kasser og tre menige medlemmer?

Mads: Det giver mening, at formanden skal vælges til generalforsamlingen.

Mads: Synes at indføring ceremonien ser sjov ud.

Rolf: Erstat Gud med Gauss

Michael: Afstemnin?

Simling: Synes ikke at det er så sjovt.

Kristian: Men du grinede højt.

Pelle: Synes ikke der skal stå Gud?

Der er enighed om, at Gud ændres til Gauss.

Michael: Skal vi holde en form for valg.

Rolf: Vi kunne starte med at stille op til bestyrelsen.

Række hænderne op: Michael, KPP, Mads, Lasse, Nicolas.

Sofie: Hvad med kønskvoter?

Lasse: Det er foreningen ansvar, at der er en passende kønsfordeling.

Michael: Det giver god mening, at der er nogen fra forskellige årgange. Således vil nogen kunne blive, mens andre kan gå.

Michael: Jeg synes, at der skal være en generalforsamling årligt. Ved ikke hvornår.

Lasse: Synes det giver god mening i starten af studieåret, så nye kræfter kan få en chance.

Michael: Måske kunne man holde to årlige generalforsamlinger.

Nikolaj Simling: HVad skal der foregå på en generalforsamling?

Michael: Regnskab, m.v.

Mads: Én generalforsamling lader til være tilstrækkeligt - vi kan godt lave ekstraordinære.

Nicolas: JEg stemmer for starten af kalenderåret.

Stefan: Det er fint i starten er kalenderåret, hvis der er en masse arrangementer.

Malthe: Det kan være farligt, hvis det er i starten af studieåret, da de nye studerende ikke helt ved, hvordan tingene fungerer.

Nikolaj Simling: Det giver godt mening i starten af året, hvis regnskabsåret følger dette.

Mads: Det må enten være marts eller oktober.

Michael: Ja og så må vi vælge regnskabsåret herefter.

Marts er enstemmig vedtaget!

Bestyrelsen får ansvar for at tilpasse tingene, så regnskabsåret passer.

Kristian: Jeg vil gerne indstille Michael til formandsposten. Han ser godt ud.

Michael: Ja, jeg acceptere.

Michael er formand.

Mads henter den seneste udgave af Kalkulus.

Stefan: Hvad med næstformanden?

Michael: Jeg vil godt understøtte, at jeg ikke lave reglerne.

Formanden og næstformanden udnævnes til generalforsamlingen, kassere uddeles af formanden blandt bestyrelsen. - **dette skal (ikke alligevel) ændres i vedtægterne**

Michael: Der skal også vælges to suppleanter.

Nikolaj lvH: Synes de skal vælges til generalforsamlingen, fordi det er sjovt.

Opsummerende: Formanden samt de fire øvrige bestyrelsesmedlemmer vælges på generalforsamlingen, hvorefter bestyrelsen konstituerer sig. - **dette skal ændres i vedtægterne**

Michael: Jeg kan oplyse: Mads er næstformand. Kristian er kassere. Næstformandens rolle er at være substitut, hvis formanden forhindres i at deltage.

Indsvælgelsesceremonien.

Michael er formand.

Mads er næstformand.

Michael: Supleanter har møderet, men kun stemmeret, hvis nogen fra bestyrelsen mangle.

Rolf: Må menige medlemmer så ikke være med?

Kristian: JEg tænker, at det er åbent for tilhører, men at man ikke må komme med input.

Michael: Pointen med en lille bestyrelse er, at det er effektivt.

Stefan: Jeg vil gerne have et format, så man kan være sikker på at få taget noget op.

Michael: God idé. Det vil bestyrelsen undersøge.

Kristian: Man må gerne høre på, men ikke komme med input. Der kan komme nogle heftige diskussioner om fx placering af Oslohegnet.

Simling: Synes, at alle skal kunne deltage.

Pelle: Hvad med at bestyrelsen har ret til at kunne smide folk væk.

Mads: Sidespor: Hvordan kommer man med foreslag til bestyrelsen?

Michael: Vi har en facebook-side, men på længere sigt kunne vi få lavet en hjemmeside.

Michael: Jeg foreslår, at folk kan deltage i møderne, men ikke må komme med input.

Mads: Der kunne være et problem i, at nogen ville have foreningen til at støtte op om noget, og så snakkede kun med bestyrelsen frem for til generalforsamlingen. Jeg foreslår, at bestyrelsesmøderne kun er for bestyrelsen.

Mads: Jeg vil gerne have klare skillelinjer mellem møder med andre og bestyrelsesmøder.

Michael: Lad os blive enige om noget, så kan vi altid ændre det.

Michael: Så foreløbigt er bestyrelsesmøderne kun for bestyrelsen og den, som de inviterer.

Pelle og Nikolaj lvH stiller op som suppleanter. De er valgt.

Lasse: Hvad med regler for forplejning.

Michael: Hvis vi skal have et bound, så skal det være lower bound.

Simling stiller op som revisor.

Stefan: Findes der ikke regler for, om man skal have en revisor.

Nicolas: Man plejer at have en intern revisor. Revisoren kigger på bundlinjen og kan ellers sende det tilbage til kassereren.

Mads: Hvis man skal have støttekroner fra visse steder, så skal man have en ekstrern revisor, fx min far.

Ændring: Der skal vælges en intern revisor.

Simling stiller op som intern revisor.

Stefan: Hvor mange ECTS skal man have i økonomi?

Simling er valgt som revisor.

Michael: Bestyrelsen vil snarest få styr på disse ting, og melde ud på Facebook.

Stefan: Til evt: Er det muligt regnskabsmæssigt at differentiere mellem ting.

Sofie: Galla vil rigtig gerne have pengene et andet sted!

Michael: Når man har en bankaftale, så kan man måske oprette flere konti.

Nicolas: Det kan man godt.

Stefan: Hvis man holder noget socialt, er det så vigtigt, at det kun er medlemmer der deltager?

Michael: JEg ved det ikke, man jeg har prøvet at sætte mig ind i det. Problemet ved at have folk ude fra med, så bliver det opfattet som et event af erhvervmæssig karakter. Mens et event for medlemmer ikke fungerer på samme måde.

Simling: Dette er vist kun relevant, hvis der er et mål om at skabe overskud.

Mads: Er medlemmer som i vedtægterne? Hvad med kontingent?

Michael: Ja, og jeg tænker kontingent ind til videre er 0 kr.

Mads: Hvad med arrangementer for medlemmer, og så kan vi ikke styre det.

Stefan: Jeg tror ikke, at nogen udefra vil lægge mærke til det. Jeg synes, at alle event i udgangspunktet skal være for medlemmer, men det gør ikke noget, at andre tiltager.

Kristian: Mat-øk og Aktuar kan ikke være medlemmer som det ser ud nu. Kunne det ikke blive et problem, hvis man ville lave en fredagsbar.

Sofie: Snakkede vi ikke om, at man kunne samarbejde med foreningerne fra mat-øk og aktuar.

Simling: Hvordan melder man sig ind? Det kunne være smart med en tilmeldingsliste. Når man skal søge penge.

Nikolaj lvH: Man kan bare skrive sig på en liste.

Lasse: Man kan bare sige, hvis man tilmelder sig et arrangement, så kommer man på en tilmeldingsliste. Vil løser problemerne undervejs.

Pelle: Lower bound for hvor mange øl, der skal indtages på en generalforsamling?

Der er enighed om at dette skal vedtages.

Nikolaj lvH: Det er en god idé med en dirigent:

Michael: Det er der tænkt over. Det står i vedtægterne.

Kristian: Man kunne arbejde på gratis øl til generalforsamlingerne.

Nicolas: Dette kunne være bestyrelsens første opgave.

Dette er vedtaget.

Lasse: Evt. Matematisk fredagsbar. Dette kunne kick-starte foreningen.

Michael: Kristian vil du ik' præsentere det?

Kristian: Jo, tak. Jeg tænker, at det var fredag kl. 15. Spotify. Så kan man høre det musik, man vil høre. Bartenderne SKAL smile. Der skal bringes øl ud, så det bliver let. Det bliver måske ikke super billigt, men der er masser af plads. Og der vil være mobile pay. Og så møder man flere matematikere end på Caféen?. Det skal ikke være hver fredag, men i udgangspunktet én gang i hver blok, så der ikke bliver taget pusten ud af det.

Lasse: Planlægningen skal ikke ske her, men at man kunne nedsætte et udvalg, som kan stå for det.

Michael: Hvem vil være tovholder for dette.

Det er Kristian. Han får hjælp fra Mads, Lasse og Stefan, Sofie (#selvvalgt PR-titel), Malthe

Mads: JEg synes, at da dette er det første event under Haralds Følge, så synes jeg at det skal til høring på en ekstraordinær generalforsamling. Måske bedre med et info-møde

Stefan: Det er heller ikke en seperat fest.

Kristian: Kan det blive i blok 1?

Nicolas: Der ligge meget med revy osv.

Kristian: Jeg vil heller ikke gøre Caféen? Sur?

Stefan: Hvad med sluttidpunkt? Hvis det ikke løber ud over aftenen, så bliver folk ikke sure?

Michael: Den stiftende generalforsamling er blevet afholdt.

Michael: Tusind tak fordi I ville møde op!

